



Two European titles at stake in Sarno

06.06.2019



The Circuito Internazionale Napoli of Sarno is preparing to host the first Italian Kart Grand Prix from 14th to 16th June 2019. While the young Drivers of the FIA Karting Academy Trophy will be competing in the second of their three Competitions, the FIA Karting European Championship - KZ & KZ2 will finish at the foot of Vesuvius. Whatever happens, the return to Italy will be accompanied by different conditions conducive to spectacular Races.

The longest circuit of the season with its 1547m, Sarno is also the one with the longest fast sector. However, technicality is not lacking in the other sectors of the Neapolitan track and it always generates exciting sporting clashes. High temperatures are to be expected and the risk of rain is never completely absent in the Campania plain, under the eye of the volcano.

All conditions will be met to produce a suspenseful conclusion to the FIA Karting European Championship - KZ & KZ2 which started in Germany at the beginning of May. The titles will be awarded according to the sum of the points from the two Competitions, without any margin of error. In addition, Sarno will undoubtedly mark the turning point of the FIA Karting Academy Trophy decided over three Competitions. Experience has shown that the hierarchy can change greatly on such a circuit that often requires specific provisions. Early maturity could be decisive for the 51 young talents from 47 nations on five continents, competing on equal terms at the wheel of the one-design Exprit / Vortex / B'stone karts. Note that Bridgestone will supply the tyres for the three categories of the programme.

KZ: in pursuit of Abbasse

With his initial success in Wackersdorf (DEU), Anthony Abbasse (FRA) approaches the Italian Competition as the favourite. However, the KZ title is far from decided, especially as the Competition will be held on a circuit frequently used by the main teams. Close behind, Matteo Vigano (ITA) will benefit from the support of prestigious team-mates such as Marco Ardigo (ITA) and Simo Puhakka (FIN), who are often very successful in Sarno. Alessandro Irlando (ITA) has a great card to play and Jorrit Pex (NLD) has better control over his new equipment. Finally, Bas Lammers (NLD) has always enjoyed the circuit of Sarno where he has already had the opportunity to shine. 25 Drivers have registered for this Competition.

Provisional classification of the 2019 FIA Karting European Championship - KZ before the second Competition at Sarno

- 1- Anthony Abbasse - 34 points
- 2- Matteo Vigano - 28 points
- 3- Alessandro Irlando - 23 points
- 4- Jorrit Pex - 21 points

5- Bas Lammers - 15 points

Skaras the man to beat in KZ2

The victory of Emil Skaras (SWE) in Germany surprised a large proportion of his rivals. They are expected to react in Sarno, especially the three Italians who follow him in the provisional standings. Also surprising in Wackersdorf, Simone Cunati (ITA) remains a formidable rival for the title, while the very fast Riccardo Longhi (ITA) will try harder than ever to put his name in the European results. He is one of the biggest favourites, if luck stays with him. Giuseppe Palomba (ITA) proved that he could also fight for the win, while David Vidales Ajenjo (ESP) surprised by his comfort in a category he has recently joined. The list of 79 entries includes many Drivers capable of shining in Sarno. Without a great result on his home turf, Alexander Schmitz (DEU) is a perfect example, as are Lorenzo Giannoni (ITA) and Benjamin Tornqvist Persson (SWE).

Provisional classification of the 2019 FIA Karting European Championship - KZ2 before the second Competition at Sarno

- 1- Emil Skaras - 34 points
- 2- Simone Cunati - 27 points
- 3- Riccardo Longhi - 16 points
- 4- Giuseppe Palomba - 16 points
- 5- David Vidales Ajenjo - 15 points
- 6- Philip Hall - 15 points

Strong rating for De Haan in Academy

Strong in a variety of conditions, Robert De Haan (NLD) impressed during the opening race of the 2019 FIA Karting Academy Trophy. His opponents must absolutely counter his domination to maintain their chances. Joshua Coertze (ZAF) and Magnus Germansen Daae (DNK) are in the best position to start the fight. Paolo Ferrari (ITA) is not lacking strong attributes, nor is Lucas Mendes (BRA) or Lucas Bohdanowicz (ARG). With the support of OTK Kart Group for Exprit chassis and Vortex engines, Bridgestone for tyres and OMP for apparel, the 51 Drivers entered will be able to express their talent freely and fairly in Sarno.

Provisional ranking of the FIA Karting Academy Trophy 2019 before the second Competition at Sarno

- 1- Robert De Haan - 35 points
- 2- Joshua Coertze - 26 points
- 3- Magnus Germansen Daae - 24 points
- 4- Paolo Ferrari - 18 points
- 5- Gael Julien - 16 points

The Competition will be available on the official FIA Karting Championship app for iOS and Android mobile devices and at www.cikfia.com.

Deux titres européens en jeu à Sarno

Le Circuito Internazionale Napoli de Sarno s'apprête à recevoir le premier Kart Grand Prix d'Italie du 14 au 16 juin 2019. Alors que les jeunes Pilotes du Trophée Académie FIA Karting disputeront la deuxième de leurs trois Compétitions, le Championnat d'Europe FIA Karting - KZ & KZ2 connaîtra son dénouement au pied du Vésuve. Dans tous les cas, le retour en Italie s'accompagnera de nouvelles conditions propices à des Courses spectaculaires.

Tracé le plus long de la saison avec ses 1547 m, Sarno est également celui qui possède le plus grand secteur rapide. La technicité ne fait pourtant pas défaut dans les autres secteurs de la piste napolitaine et l'ensemble génère toujours des affrontements sportifs passionnants. Des températures élevées sont à prévoir et le risque de pluie n'est jamais totalement absent dans la plaine de Campanie, sous l'oeil du volcan.

Toutes les conditions seront donc réunies pour la conclusion pleine de suspense du Championnat d'Europe FIA Karting - KZ & KZ2 qui a débuté en Allemagne au début du mois de mai. Les titres seront attribués à l'addition des points des deux Compétitions, sans aucun droit

à l'erreur. Sarno marquera sans doute le tournant du Trophée Académie FIA Karting disputé quant à lui sur trois Compétitions. L'expérience a montré que la hiérarchie pouvait évoluer grandement sur un tel circuit qui requiert souvent des dispositions spécifiques. Une maturité précoce pourrait bien être décisive chez les 51 jeunes talents en provenance de 47 nations des cinq continents qui s'affrontent à armes égales au volant des Exprit/Vortex/B'stone monotypes. À noter que Bridgestone fournira les pneumatiques des trois catégories du programme.

KZ, à la poursuite d'Abbasse

Fort de son succès initial à Wackersdorf (DEU), Anthony Abbasse (FRA) aborde la Compétition italienne avec le statut de favori. Pourtant, le titre KZ est loin de lui être définitivement acquis, d'autant que la concurrence sera multiple sur un terrain fréquemment utilisé par les principales équipes. En premier lieu, Matteo Vigano (ITA) bénéficiera de l'appui d'équipiers prestigieux comme Marco Ardigo (ITA) ou Simo Puhakka (FIN), souvent très performants à Sarno. Alessandro Irlando (ITA) possède une belle carte à jouer et Jorrit Pex (NLD) maîtrise de mieux en mieux son nouveau matériel. Enfin, Bas Lammers (NLD) a toujours apprécié le tracé de Sarno sur lequel il a déjà eu l'occasion de briller. 25 Pilotes se sont inscrits à cette Compétition.

Classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting - KZ 2019 avant la deuxième Compétition de Sarno

- 1- Anthony Abbasse - 34 points
- 2- Matteo Vigano - 28 points
- 3- Alessandro Irlando - 23 points
- 4- Jorrit Pex - 21 points
- 5- Bas Lammers - 15 points

Skaras, l'homme à battre en KZ2

La victoire d'Emil Skaras (SWE) en Allemagne a surpris une bonne partie de ses adversaires. Leur réaction devrait se manifester à Sarno, particulièrement de la part des trois Italiens qui le suivent au classement provisoire. Lui aussi surprenant à Wackersdorf, Simone Cunati (ITA) reste un rival redoutable pour la conquête du titre, tandis que le très rapide Riccardo Longhi (ITA) tentera plus que jamais d'inscrire son nom au palmarès européen. C'est un des plus grands favoris, pour peu que le sort l'épargne. Giuseppe Palomba (ITA) a prouvé qu'il fallait aussi compter avec lui pour la victoire, tandis que David Vidales Ajenjo (ESP) a surpris par son aisance dans une catégorie qu'il a récemment découverte. La liste des 79 engagés comporte nombre de Pilotes capables de briller à Sarno. Privé d'un grand résultat sur ses terres, Alexander Schmitz (DEU) en est un parfait exemple, de même que Lorenzo Giannoni (ITA) ou Benjamin Tornqvist Persson (SWE).

Classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting - KZ2 2019 avant la deuxième Compétition de Sarno

- 1- Emil Skaras - 34 points
- 2- Simone Cunati - 27 points
- 3- Riccardo Longhi - 16 points
- 4- Giuseppe Palomba - 16 points
- 5- David Vidales Ajenjo - 15 points
- 6- Philip Hall - 15 points

Forte cote pour De Haan en Académie

Solide dans des conditions variées, Robert De Haan (NLD) a impressionné lors de la Course d'ouverture du Trophée Académie FIA Karting 2019. Ses adversaires doivent absolument contrer sa domination pour conserver leurs chances. Joshua Coertze (ZAF) et Magnus Germansen Daae (DNK) sont les mieux placés pour entamer la riposte. Paolo Ferrari (ITA) ne manque pas d'arguments, à l'instar de Lucas Mendes (BRA) ou Lucas Bohdanowicz (ARG). Grâce au soutien d'OTK Kart Group pour les châssis Exprit et les moteurs Vortex, de Bridgestone pour les pneumatiques et d'OMP pour l'habillement, les 51 Pilotes engagés vont pouvoir exprimer librement leur talent en toute équité à Sarno.

Classement provisoire du Trophée Académie FIA Karting 2019 avant la deuxième Compétition de Sarno

- 1- Robert De Haan - 35 points
- 2- Joshua Coertze - 26 points
- 3- Magnus Germansen Daae - 24 points
- 4- Paolo Ferrari - 18 points
- 5- Gael Julien - 16 points

La Compétition sera à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles IOS et Android et sur le site www.cikfia.com.

© Photo FIA Karting / KSP